

您现在的位置：» 简体版 » 设计资讯 » 设计竞赛 » 综合 » 2012 CUMULUS-DIH 国际LED照明设计竞赛颁奖典礼举行

所有文章快捷检索

 Go

[高级检索] 提示：关键词间使用空格

特别推荐

相关旧文快速搜索

- » 2012 CUMULUS-DIH 国际LED照明设计竞赛获奖作品选 [2012-11-08]
- » 第二届 CUMULUS-DIH 2012国际LED照明设计竞赛TOP21作品产生 [2012-10-12]
- » 第二届 CUMULUS-DIH 2012国际LED照明设计竞赛作品网络投票开始 [2012-09-19]
- » 第二届 CUMULUS-DIH 2012国际LED照明设计竞赛征集公告 [2012-06-11]

2012 CUMULUS-DIH 国际LED照明设计竞赛颁奖典礼举行

发布时间: 2012-11-08

[未经书面授权，严禁转载任何内容！]

» 同济大学中芬中心供稿

“设计激励人文” 2012 CUMULUS-DIH 国际LED照明设计竞赛颁奖典礼



11月4日，一个阳光灿烂的周日。第二届“设计激励人文”：2012 CUMULUS-DIH 国际LED照明设计竞赛在上海世纪公园举行了颁奖典礼暨优秀作品展。本次竞赛颁奖活动也是2012芬兰革新设计周（R D W）和上海市青年创意会的主要活动之一。

庆典伊始，随着悠扬的天鹅舞曲，两只美丽的“小天鹅”在颁奖舞台跳起了优美的芭蕾。这是同济大学设计与艺术学院艺术团的同学表演的街角芭蕾，他们为整个颁奖活动带来了清新欢快的气氛。

出席颁奖典礼的嘉宾有竞赛组织方：CUMULUS（国际艺术、设计与媒体院校联盟）的主席Christian Guellerin先生，CUMULUS执委，同济大学设计与创意学院副院长娄永琪教授，上海团市委宣传部副部长刘树新先生，以及赞助企业代表：深圳洲明科技公司的林洺峰董事长，广东省半导体照明产业联合创新中心眭世荣主任，也有特邀颁奖嘉宾：广州美术学院设计学院童慧明教授，澳洲斯威本大学的(swinburne University) Ken Friedman教授。

获得本届“设计激励人文”竞赛白金奖的是来自广州美术学院设计学院的黄忠雄同学，他的作品是“L E D 救急担架”，他同时也获得了本次竞赛最高奖金6万元大奖。金奖得主来自华东师范大学的强玮怡同学，她的作品名称是：《逃生绳索》。银奖得主分别是：同济大学的徐娇娇同学，她的作品是：《LED净水瓶》；江南大学的张浩，王萌和刘骏同学，他们的作品是：《地铁救援应急》。铜奖共有5组获得：

米兰国立美术学院的宋天琪同学，他的作品是LED Emergency lighting tape LED应急照明胶带
Aalto university的Erkko Aarti，他的作品是Kuomu 屏障

江南大学的符延妍、吴璘，他们的作品是water rescuer----light of life 生命之光，
江南大学的张浩、王越和罗浩天，他们带来的作品是Light U 照亮你

法国南特大西洋设计学院 (L'Ecole de design Nantes Atlantique) 的Droze Thomas，他的作品是45° 四十五度。

获得优秀奖的12支团队及个人分别是：

Flying Light 飞舞的光/同济大学中国/殷雯婷

Flo 弗洛/同济大学中国/韩放

INDUCTION KEY 感应钥匙/武汉理工大学中国/吕米雪孙晋王培

HexA 六面体/Metropolia University of Applied SciencesFinland/Otso Leppänen

Lux Aeterna 永恒之光/The Royal Danish Academy of Fine Arts - The School of DesignDenmark/Hansen Nicolai

Loudspeaker-Light 音响灯 /江汉大学中国/吕 Lv 黼 Gavin

LED Whistle LED口哨/华东师范大学中国/强 玮怡
Compass Flashlight 罗盘手电筒/东北林业大学中国/汪 瑛崔可可金帆
Pulse Lamp 脉冲灯/ISIA Firenze Italy/Filippo Del Carlo
MØgnetic 磁感应/Joniškis "Aušros" gymnasium Lithuania/Justas Petrus

自2009年起，CUMULUS与同济大学已经携手举办了两届“设计激励人文”国际设计院校设计竞赛。这个竞赛致力于对“人性“和”人文关怀”的思考，通过发掘和表彰优秀的设计作品，激发青年设计师的社会责任心和对未来世界的积极探索。

2012年度的“设计激励人文”LED照明设计竞赛，分为两个主题：“新照明，新希望”；“新照明，新生命”，一方面延续了09年竞赛中设计防灾、救灾的思考。同时，还希望探讨如何通过LED照明设计提升生活品质。本届大赛设有5个奖项，共21名获奖选手或团队，最高奖金额为六万元。大赛自2012年6月中旬开始，至9月底结束，收到来自29个国家、150所院校，超过450多位选手提交的作品。经过评审委员会两轮严格筛选，共有50幅作品入围，再从中评选出前21名获胜作品。评选的依据是：作品切合竞赛主题；“新照明，新生活”，“新照明，新希望”；作品代表了对未来生活的愿景以及提升日常生活质量；作品具备实用、愉悦的用户适应性；作品在未来几年内具技术可行性。

受邀担任评审工作16位评委，包括来自湖南大学，广州美院，同济大学，芬兰Alto大学以及德国，法国等国内外知名设计院校的教授，还有来自LED照明企业和设计创新咨询机构如IDEO等知名公司的代表。

本届竞赛得到中国快速发展的LED照明行业的鼎力支持。他们是：深圳市洲明科技股份有限公司、广东省半导体照明产业联合创新中心，广东国晟投资有限公司。





Awarding ceremony for the 2nd. “Design Inspires Humanism” : 2012 CUMULUS-DIH international design competition for LED Lighting

On 4th, November, a sunny and brightening Sunday in Shanghai, the awarding ceremony for the 2nd “Design Inspires

Humanism" : 2012 CUMULUS-DIH international design competition for LED Lighting is held at Century park, Shanghai. This event is also a co-event of 2012 Radical Design Week and the Shanghai Youth Chuangyihui.

Mr. Huang Zhongxion, from Guangzhou academy of fine arts wins the platinum prize with RMB 60,000. His work is LED Ambulance Stretcher; Ms. Jiang Weiyi from East China Normal University wins the Gold award with RMB 40,000 prize. Her work is LED Escape Rope; Silver award winners include: Mr. Zhang hao, wang meng, Liujun from Jiangnan university, their work is Emergency Flashlight; Ms. Xu Jiaoqiao, from Tongji university with UV LED Water Purification Bottle. Five groups win the bronze award: LED Emergency lighting tape LED/Accademia di Belle Arti di BreraChina/Song tianqi
Kuomo /Aalto universityFinland/Erkko Aarti
water rescuer----light of life/Jiangnan universityChina/Fu yanyanWu lin
Light U /Jiangnan UniversityChina/Zhang hao, Wang yue, Luo Haotian
45° /L'Ecole de design Nantes AtlantiqueFrance/Inès Le BihanDroze Thomas

The excellent award winners' list is as below:

Flo 弗洛/同济大学中国/韩放
INDUCTION KEY 感应钥匙/武汉理工大学中国/吕米雪孙晋王培
HexA 六面体/Metropolia University of Applied SciencesFinland/Otso Leppänen
Lux Aeterna 永恒之光/The Royal Danish Academy of Fine Arts - The School of DesignDenmark/Hansen Nicolai
Loudspeaker-Light 音响灯 /江汉大学中国/吕 Lv 燕 Gavin
LED Whistle LED口哨/华东师范大学中国/强 珊怡
Compass Flashlight 罗盘手电筒/东北林业大学中国/汪 嵩崔可可金帆
Pulse Lamp 脉冲灯/ISIA FirenzeItaly/Filippo Del Carlo
MØgnetic 磁感应/Joniškis "Aušros" gymnasiumLithuania/Justas Petrus

VIP speakers include Pro. Christian Guellerin, the president of CUMULUS; Pro. Lou Yongqi, the board member of CUMULUS and the professor at Tongji university, Mr. Lin mingfeng ,CEO of Shenzhen Unilumin Technologies. Awarding guest include Mr. Liu shuxin, Shanghai Municipality Commission of Economy & Information; Pro. Tong huiming, Guangzhou academy of fine arts, Pro. Ken Friedman from Swinburne University, and Mr. Sui Shirong, Director at Guangdong LED lighting industry innovation centre.

Cumulus and Tongji university has conferred two "Design Inspires Humanism" awards since 2009. It promotes the thinking of humanity and humanism, through recommending and awarding the best designs, in order to inspire young designers' social responsibility and their curiosity to discover the future.

This year the competition focus on LED semiconductor lighting design, divided into two themes, " New light, New hope" and " New light, New life" . The first theme continues the thoughts of disaster prevention and relief designed in 2009, while the newly added theme is supposed to discuss how to improve the quality of life by LED lighting design. The competition consists 5 awards for totally 21 participants or teams, and the prize for the platinum award is up to RMB 60,000. The competition starting from mid of June till end of September, has attracted over 450 participants from 150 international design schools in 29 countries. Through two stages of strict evaluation, our juries recommend 50 entries and also selected the final top 21 products. Our evaluation is based four criteria: Conformity with theme ; Vision for future life and quality of living ; Practical and joyful user experience ; Technical feasibility for near future commercialization

The jury panel consists of 16 experts various from international design schools, companies and design studios, such as Hunan university, Guangzhou academy of fine arts, Finland Aalto university and IDEO.

Meantime, The competition get strong support by the Chinese LED lighting industry. The sponsors include Shenzhen Unilumin Technologies, Guangdong LED lighting industry innovation centre, Guangdong Guosheng investment company.

相关链接

» 没有相关链接.

责任编辑: do1cn



正式启用CNNIC官方中文域名
设计在线.CN: 設計在線.CN: 设计在线.中国

[关于我们](#) | [豁免条例](#) | [广告赞助](#) | [网站地图](#) | [活动支持](#) | [友好同盟](#) | [返回首页](#)